
Gemeente 

Roosendaal 

De fractie heeft de volgende vragen 

Op 26 december 2023 verscheen het BN DeStem artikel 'Netcongestie: bedrijven in Roosendaal 
moeten onderhandelen over stroomgebruik'. Voor de ambities die we als gemeente Roosendaal 
hebben is toegang tot het elektriciteitsnet van belang. In het krantenartikel wordt aangegeven dat "de 
gemeente Roosendaal er de komende tijd alles aan wil doen om ruimte te creëren op het net. Hoe, 
dat is nog niet helemaal duidelijk". 

Voor netcongestie is geen 'fast lane' oplossing. Het is wel een uitdaging die de aandacht vereist van 
zowel college, raad als inwoner/ondernemer. 

We horen: op dit moment is de leveringszekerheid in Nederland nog extreem goed: 99,99963%. Daar 
kunnen de meeste andere landen in de wereld nog een puntje aan zuigen. Tot 2025 is er nog 
voldoende productiecapaciteit om heel Nederland van elektriciteit te voorzien. En: er dreigt na 2030 
een tekort aan elektriciteit te ontstaan in Nederland. Dat stelt de landelijke netbeheerder Tennet in een 
rapport voor het ministerie van Economische zaken. (Indien gewenst, lees meer via: 
https://www.ipo.nilnieuws/grote-zorgen-over-knelpunten-op-het-elektriciteitsnet/ en 
https://www.tnnet.eu/ni/congestieonderzoek-brabant-en-limburg of bekijk deze video over 
congestiemanagement: https://www.enexis.ni/zakelijk/netcapaciteit/congestie/congestiemanagement ) 

"Er kan mogelijk niet op alle uren van het jaar volledig aan de gewenste elektriciteitsvraag worden 
voldaan", luidt de waarschuwing. Onze netwerkbeheerder kent de knelpunten en eventuele korte 
termijn oplossingen—> bijvoorbeeld batterij buffers. Ook vraag en aanbod contractueel afstemmen 
waar het kan en daarmee de stroomafname over de dag spreiden. 

De fractie van PvdA Roosendaal heeft daarover dan ook de volgende vragen: 

1) Weten we hoe we in contact zijn met de regionale netwerkbeheerder? 

2) Hoe hebben we op netcongestie geanticipeerd? Dit is al heel lang bekend probleem. 

2a) Wat is ons huidige energiebeleid? 

2b) Hebben we al een noodscenario dan wel een analyse en plan van aanpak? 

3) Hoe ver zijn wij in die afstemming? Hebben we alles qua vraag en aanbod in kaart? 

4) Wat en waar is onze roadmap in deze uitdaging? 

5) Is Roosendaal en haar regio met haar partners op weg naar 2030? 



6) Hebben wij bijvoorbeeld een accountmanager congestie-contracten om extra capaciteit te 
creëren? 

Namens de fractie(s) van PvdA, 

Paul Klaver 



Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

1) Weten we hoe we in contact zijn met de regionale netwerkbeheerder? 

Ja, er vindt nauwe samenwerking plaats tussen de gemeente Roosendaal en netbeheerder Enexis op 
lokaal niveau. Op regionaal niveau is er binnen West-Brabant eveneens een nauwe samenwerking 
met onze regionale partners en Enexis binnen de Regionale Energie Strategie (RES). 

2) Hoe hebben we op netcongestie geanticipeerd? Dit is al heel lang bekend probleem. 

Netcongestie is binnen Nederland op nationaal niveau een belemmering voor het tempo van de 
energietransitie. Voor de realisatie van de energietransitie werkt de gemeente Roosendaal met haar 
regionale partners samen in één van de 30 energieregio's in Nederland, de RES West-Brabant. 
Binnen deze energieregio wordt voor de regio West-Brabant geanticipeerd op netcongestie en hoe de 
landelijke aanpak in de vorm van congestiemanagement naar onze regio vertaald kan worden. 

2a) Wat is ons huidige energiebeleid? 

Ons huidige energiebeleid is de RES 1.0 van West Brabant. In dit plan staat hoe we gezamenlijk 
meer duurzame energie gaan opwekken en hoe huizen en gebouwen duurzaam verwarmd worden. 
Op lokaal gemeentelijk niveau beschikt de gemeente Roosendaal momenteel over beleid voor zonne-
energie en de transitievisie warmte. 

2b) Hebben we al een noodscenario dan wel een analyse en plan van aanpak? 

Bij het opstellen van ons nu vigerende beleid werd er nog geen rekening met netcongestie gehouden. 
Ondanks dat deze ontwikkeling niet was voorzien kijken we hoe we hier op de korte en middellange 
termijn mee om kunnen gaan en toe kunnen werken naar het faciliteren van lokale energiesystemen. 

3) Hoe ver zijn wij in die afstemming? Hebben we alles qua vraag en aanbod in kaart? 

Er is zicht op de huidige en toekomstige vraag naar en aanbod van energie. Op de korte termijn 
proberen we zoveel mogelijk projecten voor de opwek van elektriciteit door te laten gaan binnen de 
regio. Op de middellange termijn werken we met de provincie en netbeheerders aan het 
programmeren en prioriteren van netuitbreidingen. 

4) Wat en waar is onze roadmap in deze uitdaging? 

Uitvoering van de RES 1.0 ligt in West Brabant mooi op schema. Maar met de huidige 
maatschappelijke ontwikkelingen, waar de netcongestie een zeer prominente rol in speelt, is er 
noodzaak tot herijking. Hier wordt momenteel druk aan gewerkt met als doel dat er eind 2024 een 
RES 2.0 ligt. In de voortgangsrapportage RES West-Brabant 2023 is het proces voor de 
totstandkoming hiervan geschetst. Zie: https://reswestbrabant.ni/over/res-
1 /voortgang2023/default.aspx 

5) Is Roosendaal en haar regio met haar partners op weg naar 2030? 

Zie antwoord op vraag 4. 

6) Hebben wij bijvoorbeeld een accountmanager congestie-contracten om extra capaciteit te 
creëren? 

We beschikken niet over een accountmanager congestie-contracten. Op landelijk niveau wordt er 
reeds gewerkt aan het uitrollen van een maatregel voor flexibel gebruik van het net om netcongestie 
in Nederland aan te pakken. Bedrijven en grootverbruikers worden daarmee door de netbeheerder 
aangemoedigd om flexibeler te zijn in hun elektriciteitsgebruik. 



Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geinformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De secretaris. De burgemeester, 


